
Jelentés az FDI 2022-es működéséről 

 

Aktuális létszám adatok a 2022/2023 tanév 1. félévére: 

- Aktív státuszú doktorandusz: 33 fő (23 magyar nyelvű képzésben; 9 fő angol nyelven SH hallgató),  

- passzivált 2 fő, s további  

- 3 fő még nem meghatározott státuszú. 

- Abszolutóriumot szerzett: 10 fő.  

- Fokozatot szerzett: 5 fő. 

Ebben az időszakban 9 főt töröltünk.     

A MAB akkreditációs folyamatának eredményét 2022 nyarán kaptuk kézhez a LB Jelentése formájában. 

A monitoring eljárással egybekötött akkreditációt 5 évre kapta meg az FDI. A monitoringeljárásban tett 

javaslatok végrehajtásáról írt írásbeli válasz-jelentés elkészítésének határideje 2024. március 25. Az 

írott anyagnak azonban az intézmény minőségbiztosítási feltételeinek is meg kell felelnie, így az írott 

anyagot ősz végén több szinten is véleményeztetni kell. Az utolsó fórum a Szenátus, mely 

negyedévente ülésezik, így legkésőbb decemberben be kell kerülni az anyagnak, nehogy lecsússzon a 

március végi MAB-os határidőről.  

A LB javaslatait áttekintve a hiányolt folyamatokat, s a doktorképzés kifogásolt területeinek 

módosítását azonnal elkezdtük (kérdőívezés, stb.). Több egyetemi szintű kifogás is van a jelentésben, 

melyet továbbítottam az EDHT elnökének és a vezetésnek is. Az egyetemi honlap megújítása talán 

megszületik a monitoring beszámoló beadási határidejére. Addig a régi honlapot aktualizáljuk, mellyel 

rengeteg gondja volt a LB-nak. 

A LB jelentésében nem annyira a FDI képzésével volt probléma, mint a folyamatok dokumentálásával. 

Ezt az egyetem minőségbiztosítási rendjét leíró folyamatábra beemelésével javaslom módosítani, mely 

a teljes doktori ciklus minden mozzanatára megadja a folyamat nevét, felelősét és a teljesítés dátumát.  

Az év júniusi, záróvizsgát követő hetén lezajlott felvételi eljárás keretében 3 magyar ösztöndíjas és 4 

SH hallgató nyert felvételt doktorképzésre. 1 magyar hallgatót nyelvvizsga hiányában el kellett 

utasítanunk. A felvételin minden jelöltet meghallgattunk angol nyelven is. A jelentkezők nyelvtudása 

változatos volt, melyet teljesítményükért kapott pontszámuk hűen visszatükröz. Szakmai felkészítésük 

elfogadható volt.  

A komplex vizsgát a MATE utasításainak megfelelően májusban tartottuk, melyen 10 doktorandusz 

előmenetelét ítélte meg a 30%-ban külső résztvevőt is tartalmazó, egyéni igények szerint összeállított 

vizsgabizottság. (Egy fő kredithiány miatt megcsúszott.) A meghallgatás során a jelentkezettek mind a 

10-en megfeleltek, mely szerint a képzési folyamatban nyújtott előmenetelük alapján elvárható a 

disszertáció időre történő elkészítése a disszertációs szakasz lezártával. A bizottságok a publikációs 

teljesítményre külön odafigyeltek (figyelmeztettek), melynek hiánya a sikeres fokozatszerzést 

gátolhatja. 

2022 júniusában befejeződött a doktorképzést anyagilag támogató EFOP-3.6.3-VEKOP-16-2017-00008 

"Innovatív tudományos műhelyek a hazai agrár felsőoktatásban” című pályázat, mely jelentős 

forráskiesést jelent a rendszerben most résztvevő doktoranduszoknak. 



2022 augusztus végén került sor a Fórumra, melyet minden évben az FDI oktatásában résztvevő külső- 

és belső tagok jelenlétével nyilvánosan tartunk. Itt tudományáganként szervezett bizottságok (a 

doktoranduszi létszám megoszlással összhangban kettő bizottság) működtek, melyben minden 

doktorandusz beszámolt évi előrehaladásáról. Az Állattenyésztési Szakbizottság meghallgató bizottság 

összetételére tett javaslatait elfogadtuk (legszűkebb kutatási terület művelőinek bevonása), s 

kiterjesztettük a többi időszakokra-bizottságokra is. A Fórumon nyújtott teljesítményért a 

doktorandusznak kredit jár, melynek aktuális értékét a modell tanterv tartalmazza. Minden hallgató 

megfelelt az idei megmérettetésen, s folytathatják tanulmányaikat.   

A felvételit követően októberre a doktoranduszok részletes munkatervei elkészültek, melyeket külső 

bírálók véleményeztek a tudományági bizottsági elnökök közreműködésével. Az elnökök beterjesztése 

alapján a DIT döntött a további teendőkről (2 doktorandusz, a külső bíráló javaslatának megfelelően, 

minimális módosításra visszakapta anyagát).  

A DIT a tervezett négy alkalommal ült össze. A személyes jelenlétet nem igénylő ügyeknél e-mail-es 

vélemény-kikérést végeztünk, melyet a DI titkára végzett. A DIT tagjai válaszoltak megkeresésünkre; 

aktivitás hiánya miatt nem akadt el egyetlen ügy/folyamat sem. 

A tudományági bizottságok elnökei összegyűjtötték szakterületeik 2023-ra vállalt feladatait, 

indikátorait, melyek a DIT 2023-as 1. ülésén kerülnek beterjesztésre, mint a LB által javasolt DI 

működést javító eljárás részei. A teljesülést a következő évben tekintjük át. 

2022-ben először, a LB javaslatait alapul véve kérdőíves felmérést végeztünk a DI működéséről, a 

résztvevők elégedettségéről. Mivel az FDI hallgatói létszáma elég alacsony, s a jelenlévők három 

tudományág területére vannak besorolva (bizottsági tagok és hallgatók egyaránt), ezért a kérdőíves 

felmérést az anonimitás megtartásával két alkalommal lehet teljesíteni; a komplex vizsgán és a 

Fórumon. A közelmúltban, ami problémaként megjelent az az FDI feladatainak adminisztratív ellátása. 

Nem tett jót a DI-nak, hogy a főállású adminisztrátorunk 2021 májusában szülési szabadságra ment, s 

aki a helyét átvette, 2022-ben jelentkezett doktorandusznak a DI-ba. Közben a Neptunos tárgyfelvételt 

Gödöllő átvette (Simáné Dolányi Edit), s ezzel minden tárgyfelvételi kérdéssel hozzá kell fordulni, mely 

messze nem problémamentes. A témavezetőink leterheltsége / feledékenysége sem teszi könnyebbé 

az egyénekre szabott tantervek megvalósítását. A korábbi félállású adminisztrátori feladatok zömét is 

Gödöllő vette át (érdeklődés a DHK adminisztratív vezetőjénél: Hajdú Mónikánál lehetséges), mely 

szokatlan az FDI minden résztvevőjének. Főképpen azoknak, akik korábban, máshoz szoktak hozzá. 

A kérdőívek kiértékelését Dr. Kovács Ernő, a DI-val közvetlen kapcsolatban nem lévő külső szakértő, 

szociológus végzi. Műtétje akadályozta az eddigi munkáját, de már elkezdte a feladatot. A kiértékelést, 

intézkedéseket a DIT külön, több részletben tárgyalja 2023 során.  

Előttünk álló feladatok: Szabályzataink aktualizálása, monitoring jelentés folytatása. Ebben kérem 

minden DIT tag támogató közreműködését. 

Kérem a jelentés elfogadását. 

 

Keszthely, 2023. március 

 

Dr. Anda Angéla 

DI vezető 

 


